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Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Den 6. marts 2023 
 

 

REFERAT  
 
Møde i Teknik- og Miljøudvalget 
Dato: Mandag den 6.marts 2023 kl. 10 - 12 
Sted: Telehuset, mødelokale 301 
 
Medlemmer: 
Peder Blom (formand), Annette Thernøe (næstformand), Arne Bjørn Nielsen, Arvin Storgaard, 
Bjarne Jørgensen, Lisbeth Sølver, Lone Skov Al Awssi, Merete Råschou, Ulla Morin 
 
Afbud til mødet; 
 

1. Valg af dirigent  
Udvalget vælger en dirigent. Merete Råschou blev valgt som dirigent. 
 

2. Valg af referent  
Udvalget vælger en referent. Ulla Morin blev valgt som referent. 

 

3. Godkendelse af dagsorden 
Teknik- og Miljøudvalget godkendte dagsordenen for mødet.  

 

4. Godkendelse af referat 
Teknik- og Miljøudvalget godkendte referat af udvalgsmødet den 6. februar 2023. 

 

5. Orientering fra det politiske Teknik- og Miljøudvalg 
Udvalget drøfter eventuelle relevante sager fra det seneste møde i det politiske Teknik- og 
Miljøudvalg. 
 
Link til mødemateriale for det politiske Teknik- og Miljøudvalg.  

 
Udvalget orienterede sig om endelig vedtagelse af biodiversitetsoplægget i det politiske 
Teknik- og Miljøudvalg. Oplægget sendes til godkendelse i Borgerrepræsentationen. 

 

6. Evaluering af møde mellem Ældrerådet og Teknik- og Miljøudvalget den 6. februar 2023 
Udvalget evaluerer mødet med teknik- og miljøborgmester Line Barfod og det politiske Teknik- 
og Miljøudvalg. I evalueringen indgår Notat om smalle træterrasser og Besvarelse vedrørende 
Giv et praj 
 
Det blev besluttet at kvittere for tilsendte notater om opfølgning af vores spørgsmål på mødet.  
Ide: at vi på hjemmesiden lægger den positive reaktion på, at vi har gjort noget og at det 
politiske TMU har reageret på vores input. Herunder også kvittere for, at der er påbegyndt et 
pilotprojekt med forsøgsopmærkninger omkring caféer rundt om i byen. 
 

7. Teknik- og Miljøudvalgets bidrag til Ældrerådets årsberetning 2022 
Udvalget drøfter indholdet i årsberetningen med udgangspunkt i Årsberetningen 2021. 
 
På mødet den 6. februar kom følgende bemærkninger frem: 
Opmærkning ved udeservering. Pilotprojekt på vores foranledning. 
Handicaptoiletter. 
Genetableret 2 busstoppesteder (omlægning af bus nr. 26s rute ved Frederiksbergs Allé). 
Amager Strandpark parkbrugerråd. 
Markering af trapper ved Metro: 
Afgivet 6 høringssvar. 
 
Peder Blom sender udvalgets input til sekretariatet.  
 

https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget
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8. Borgerhenvendelse om ladestandere til el-scootere. 
Udvalget behandler borgerhenvendelsen. 
 
Bilag 
Borgerhenvendelsen med svar fra Teknik- og Miljøforvaltningen. 
 
Vi diskuterede behovet om særlige opladningssteder til el-scootere og om det er et problem, 
vi skal tage os af. Vi har informationer fra et par el-scooter brugere, at det ikke er et problem. 
Der kunne også være et behov for at oplade batterier blandt elcyklister, men det er et 
spørgsmål Dansk Cyklist Forbund må rejse. 
Udvalget besluttede, at det ikke er et emne, som de arbejder videre med, men ville takke 
borgeren for henvendelsen. 
 

9. Anlægsprojekt til fredeliggørelse af Toldbodgade. 
Udvalget vurderer om der skal reageres på projektet. 
 
Bilag 
Anlægsprojekt til fredeliggørelse af Toldbodgade. 
 
Det handler primært om at få turistbusserne ud af Toldbodgade. Det er besluttet, at 
Toldbodgade skal ensrettes fra nord til syd. Vi er enige i indholdet i projektet, og vi kvitterer for 
at udvalget blev husket, men har i øvrigt ingen kommentarer. 

 

10.  Nyt fra parkbrugerråd og følgegrupper m.v.  
 
Bilag 
Middelalderbyen - Her er de næste skridt i 2023 
 
Middelalderbyen: Arne Bjørn Nielsen har i følgegruppen fået kvittering for at 
borgerrepræsentationen har vedtaget forslaget enstemmigt om nedlæggelse af 600 P-pladser 
af i alt 750 P-pladser. Det vil ske over de næste par år. Endvidere vil man opsætte mange 
cykelstativer. Følgegruppen kan videreføres som kommunikationspart, som kan give gode råd 
og input. Arne Bjørn Nielsen ønsker ikke fortsat at deltage som Ældreråds repræsentant, når 
det ændres til at være en kommunikationsindsats. Udvalget var enige i beslutningen om, at vi 
trækker os fra at deltage. 
 
Helgoland: Udvidelse af Helgoland på baggrund af henvendelse fra ”Det Kolde Gys”. De vil bl.a. 
udvide fællessauna og et par nye bygninger. Det bliver holdt indenfor 
fredningsbestemmelserne. Vi støtter op om projektet og har ingen kommentarer til det. 
Vi vil dog pointere, at tilgængeligheden for handicappede og ældre bevares. Det er også 
vigtigt at huske, at trappeadgangen til vand ikke må være for stejl af hensyn til ældre og 
handicappede. 
 
Borgermøde: Bjarne Jørgensen har været til borgermøde om Grøn bydel varetaget af ”We do 
democracy” for indre Østerbro. We do democracy skal sikre øget borgerindflydelse via 
borgersamlinger. ”Ho Chi Minh-stien” (gang- og cykelsti fra Bergensgade til Kastelsvej) er 
blevet rettet ud, som gør at cyklisterne kører meget stærkt til fare for gående. Der bør lave 
nogle chikaner, så man undgår sammenstød. Bjarne Jørgensen følger op. 
 
Demensvenlig Vanløse: Bjarne Jørgensen deltager på næste møde den 15. marts 2023. 

 

11. Teknik- og miljøudvalgets mærkesager. 
Udvalget brainstormer på mærkesagerne og diskuterer Annette Thernøes oversigt. 
Der afsættes en time til dette punkt.  
 
Teknik- og Miljøudvalgets mærkesager: 
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• Fokus på tilgængelighed i byen, herunder etablering af offentlige handicaptoiletter, 
opmærkning af udeservering ved serveringssteder og lign., cykelparkering, 
vandposter, fremkommelighed på fortove m.v. 

• Fokus på offentlig transport, herunder busruter og placering af stoppesteder samt 
transportselskabernes kommunikation til og med borgere. 
 

Annettes tanker om mærkesagerne var grundlag for diskussionen. 
 
Udvalget kom frem til disse mærkesager (uddybende bemærkninger til udvalgets arbejdspapir 
står i kursiv): 
 
- Tilgængelighed i byen, med særligt fokus på:  
- Flere handicaptoiletter med plads til kørestolsbrugere. 
Der er pt. 90 handicapvenlige toiletter i København. Vi skal følge op på at der bliver handlet på 
de midler på 1,9 mio. til en ny type handicaptoiletter. 
- Fokus på regler og tilsyn på udeservering. 
Vi skal sikre at tilsynet bliver overholdt, idet vi kan holde øje med om det sker. Det kan bl.a. ske 
ved, at vi går nogle ture for at tjekke op i forhold til Indre Bys Lokaludvalgs store 
kortlægningsarbejde i Indre by. 
- Hensigtsmæssige placeringer af cykelparkering. 
Vi går nogle ture for at vurdere hvilken cykelparkering, der fungerer bedst i forhold til 
tilgængelighed, så vi fremover kan anbefale hvilken type, der er god. Anette undersøger. 
- Flere vandposter udenfor løberuterne. 
Vi skal have en oversigt over hvilke vandposter, der allerede findes. Anette undersøger. 
- Bedre og mere sikker fremkommelighed for ældre i København  
Vi skal vedblive at påpege, at der ved vejarbejde er til at komme frem, at der på et skilt bl.a. 
står hvad der laves, hvornår det slutter og hvem der er ansvarlig. 
- Offentlig Transport, med særligt fokus på busruter og placering af stoppesteder 
- Transportselskabernes information til borgerne.  
Det øver vi indflydelse på det ved møder med Movia og Metroselskabet. 
 

12. Næste udvalgsmøde den 17. april 2023 
 

Udvalget besluttede at vende følgende på næste udvalgsmøde:  
- fiskepladser  
- Information om vandposter og cykelparkering. 
 

13. Eventuelt 
Ulla Morin orienterede om, at hun har afbud til næste udvalgsmøde. 

 


